
Van: M 7] (geanonimiseerd)

  

  

Verzonden: woensdag 10 november 2021 10:33 

Aan: Storteboom M.W. 

Onderwerp: RE: DNA studie zwarte bijen en andere zaken. 

Hallo Marije, 

  (geanonimiseerd) Iheeft inderdaad een mooie proef gedaan met het wel en niet bijvoeden van de volken. 

Ook zijn voorstellen zijn goed onderbouwd. 

Ik zou daarom voorstellen om met hem maar ook met de voorzitters van de bijenverenigingen om de tafel te gaan 

zitten en de voor en nadelen van zijn voorstellen eens met vakexperts (imkers) door te nemen. 

Zijn voorstel om imkers een gratis lidmaatschap aan te bieden zou volgens mij best uit "inventarisaties” 

klimaatadaptatie ook blij) betaald kunnen worden. (geanonimiseerd)

Westurf 2 [rai rouwens ook door r N | r ] (geanonimiseerd)(geanonimiseerd) (geanonimiseerd)

   

  
(geanonimiseerd)

  

… -Oorspronkelijk bericht- 

Van: Storteboom M.W. 

Verzonden: maandag 8 november 2021 10:10 

Aan: N 7J onunspeet.nl> 

Onderwerp: FW: DNA studie zwarte bijen en andere zaken. 

(geanonimiseerd)

Zie hieornder, 

Vooral het onderdeel over rewilding is interssant. Graag praat ik er even over door me je. 

  

van e com> (geanonimiseerd)

Verzonden: zondag 7 november 2021 12:18 

Aan: Storteboom M. w N 7 Jenunspeet.nl> (geanonimiseerd)

Onderwerp: DNA studie zwarte bijen en andere zaken. 

  
(geanonimiseerd)

Het is al weer een tijd geleden dat ik je een bericht heb verstuurd over de zwarte bijen. 

Afgelopen najaar heb ik van 18 bijenvolken samples (ook een paar van het paringsstation uit de Elspeter stuiken) 

genomen ten behoeve van de DNA-studie die we als ZwarteBij.org gaan uitvoeren. 

Een sample van een volk betekent ongeveer 50 jonge bijen van een volk afnemen. 

Deze in laboratoriumbuisjes doen met zuivere alcohol, en vervolgens in de vriezer stoppen om zo de kwaliteit van de 

samples te waarborgen. 

Zo zijn er bij veel van onze leden in de Benelux ongeveer 300 samples afgenomen. 

De DNA-extractie wordt gedaan in Wales en in Spanje. 

De analyse wordt gedaan in Zwitserland door onze wetenschapper N 7] (geanonimiseerd)

Maar al te vaak wordt door pessimisten (en tegenstanders) de stelling ingenomen dat Zwarte Bijen niet meer 

zouden bestaan. 

Wij gaan ervan uit dat we met deze studie kunnen bewijzen dat we genetisch zuivere zwarte bijenvolken hebben. 

Volgend jaar (januari, februari) is de verwachting dat de resultaten bekend zijn. 

De echt zuivere zwarte bijenvolken worden dan weer gebruikt om het genetisch geschikte materiaal uit te breiden 

naar meerdere imkers 

(geanonimiseerd)



(telers) van zwarte bijen. 

Wij zijn de eerste imkerorganisatie die op een dergelijk grote schaal een DNA-studie doet. 

Bij andere imkerorganisaties wordt met grote belangstelling uitgekeken naar deze studie. 

De paringslocatie, waar ik de proef mocht uitvoeren, in de Elspeter struiken ljkt geschikt om mee verder te gaan. 

Met deze kleine proef is duidelijk geworden dat er bevruchtingen gerealiseerd kunnen worden, en het ljkt erop dat 

er zuiver bevrucht kan worden. 

Om zeker te zijn dat deze locatie geschikt is zal de proef uitgebreid moeten worden. 

Dit betekent dat er meer darrenvolken (volken waar veel mannetjes in 

zitten) zouden moeten staan, en er moeten meer bevruchtingsvolkjes mogen staan. 

Tijdens de proef heb ik de darrenvolken, zoals beloofd, gevoerd met suikerdeeg en stuifmeelvervanger. Op twee 

volken na. 

Ik wilde graag weten hoe het met de dracht (nectar en stuifmeel) in dat gebied zou zijn. Een proef binnen een proef 

eigenlijk. 

De twee volken die ik niet gevoerd heb hadden op het moment van plaatsen 

12 kilo honing en stuifmeel ter beschikking. 

Na een aantal weken was al het voer op en moest ik wel gaan bijvoeren om te voorkomen dat de volken ten onder 

zouden gaan van de honger. 

Met deze kleine proef kan ik vaststellen dat het in de periode dat ik de paringslocatie in gebruik had het zeer slecht 

gesteld is met de hoeveelheid nectar en stuifmeel. 

Eigenlijk kan ik een heel voorzichtige conclusie trekken dat het met de biodiversiteit zeer slecht gesteld was in de 

periode dat het paringsstation in gebruik was. 

Als het waar is wat ik denk vastgesteld te hebben, hebben andere nectar- en stuifmeel minnende insecten het in die 

periode ook erg zwaar. 

Waarschijnlijk een gevolg van de enorme stikstof depositie en het bosbeheer in het verleden. 

Bosbeheer in het verleden was, voor zover ik weet, vooral gericht op de productie van hout, en dan met name 

naaldhout, eiken en beuken. 

Andere soorten kwamen niet of nauwelijks voor in de bossen, of werden effectief bestreden. 

Heden ten dage wordt er anders over gedacht. Zo heb ik begrepen. Maar zitten we wel met de erfenis uit het 

verleden. 

Natuurontwikkeling staat hoog in het vaandel van de gemeente Nunspeet en dat waardeer ik enorm. 

Er zal echter nog veel moeten gebeuren willen we weer bossen creëren waar elk nectar- en stuifmeel minnend 

insect zich kan handhaven. 

Ik pleit ervoor meer verschillende inheemse boomsoorten te planten in de Nunspeetse bossen, maar ook binnen de 

bebouwde omgeving en het buitengebied. 

Bijenvolken zijn bij uitstek geschikt om te onderzoeken hoe het met de dracht is gesteld in een bepaald gebied. 

Dat kan door gewoon het neerzetten van bijenkasten gedurende het hele jaar om zo te ontdekken hoe het met de 

dracht is gesteld. 

Gedurende het hele jaar kan honing onderzocht worden op stuifmeel die in de honing zit. 

Elke soort bloem heeft net weer ander stuifmeel. Daarmee kan je vaststellen welke soorten bloemen, planten en 

struiken er in een bepaald gebied staan. 

We kunnen bijvoorbeeld ook een project uitvoeren om bijenvolken te rewilden. 

Dat zijn bijenvolken die ergens in het bos aan een boom bevestigd worden met een surrogaat boomstam. 

De bijen moeten zich dan zien te redden met wat er n de omgeving te halen is. Precies zoals de boomstam bij mij 

thuis. 

Volgend jaar wil ik graag de proef van de paringslocatie uitbreiden naar maximaal 10 darrenvolken en 50 

bevruchtingsvolkjes. 

De volken worden wederom gevoerd om te voorkomen dat andere nectar- en stuifmeel minnende insecten de 

markt uitgedrukt worden. 

De periode die ik voor ogen heb is vanaf halverwege mei tot halverwege augustus. E.e.a. afhankelijk van het weer. 



De vraag reist of de gemeente ervoor open staat om Zwarte Bijenvolken te rewilden. 

Indien de gemeente mee wil werken aan een rewilding project, zou een studie gedaan kunnen worden hoe het met 

de biodiversiteit is gesteld is. 

Dit door door 0.a. honing samples af te nemen van de gerewilde volken. 

De samples kunnen op pollen worden onderzocht. 

Ook kan er veldonderzoek worden gedaan door studenten die graag een thesis willen schrijven hoe het gesteld is 

met de biodiversiteit. 

Zo zijn er vast nog meer zaken die onderzocht kunnen worden. 

Nunspeet is de eerste gemeente op het vaste land die min of meer actief meewerkt aan de terugkeer van de Zwarte 

Bij. 

Dit zou uitgebreid kunnen worden door bijvoorbeeld toe te werken naar een conservatiegebied voor de Zwarte Bij. 

Een conservatiegebied heeft alleen kans van slagen als ook alle imkers uit de gemeente Nunspeet over gaan stappen 

op de Zwarte Bij. 

Imkers die lid zijn van de vier verenigingen binnen de gemeente Nunspeet zouden verleid moeten worden over te 

stappen op de Zwarte Bij. 

Dit kan bijvoorbeeld door de leden een lidmaatschap aan te bieden van ZwarteBij.org betaald door de gemeente 

Nunspeet. 

Op dit moment is het lidmaatschap €25,00 per jaar. 

Imker die lid zijn mogen gratis drie maal per jaar 20 larfjes van zuivere Zwarte Bijen komen halen bij een erkend teler 

van ZwarteBij.org 

Stel dat er 100 imkers zijn die eraan mee willen werken. Dan zijn de kosten voor de gemeente €2.500,00 voor een 

jaar. 

(geanonimiseerd)

  

    

Momenteel wordt er steeds meer paal en perk gesteld aan het plaatsen van bijenkasten op de Heide. 

In de gemeente Nunspeet gelukkig nog niet, maar vele natuurbeheerders weren het plaatsen van bijenkasten op de 

heide. 

Men hanteert het voorzorgsprincipe dat honingbijen andere nectar- en stuifmeel minnende insecten kunnen 

verdringen. 

Soms terecht, maar vaak ook niet terecht. 

Het effect van dit beleid is dat imkers uitwijken naar particulieren die dichtbij heideterreinen wonen. 

De doelstelling van minder bijenvolken wordt daarom niet gehaald. 

De gemeente Nunspeet zal, wat mij betreft, over dit onderwerp na moeten denken. 

Langjarige studies zullen er gedaan moeten worden of er verdringingseffect plaatsvindt of niet. 

Dit kan door uit te gaan van de bestaande situatie. 

Gemiddeld gezien hebben er vanaf 1994 ongeveer 600 bijenvolken gestaan op de heideterreinen binnen de grenzen 

van de gemeente Nunspeet. 

Dit jaar stonden er 525 volken. 

De gemeente Nunspeet zou kunnen vaststellen dat er bijvoorbeeld niet meer dan 500 volken mogen staan binnen 

de grenzen van de gemeente. 

Vergeleken met heel vroeger (1914, toen stonden er 4000 bijenkorven) is dit heel acceptabel. 

De gemeente Nunspeet zou kunnen stellen dat imkers die de afgelopen 10 jaar kasten hebben geplaatst op de heide 

dit mogen blijven doen. 

Vervolgens bijvoorbeeld toewerken naar uiteindelijk het toestaan van alleen Zwarte Bijenvolken. 

Mijn doelstelling van een echt conservatiegebied voor de Zwarte Bij komt dan in beeld. 

Nunspeet wordt dan de Eerste gemeente die een echt conservatiegebied heeft voor de met uitsterven bedreigde 

Zwarte Bij. 

Graag zou ik nog een keer met je in gesprek gaan over deze onderwerpen. 

Met vriendelijke groeten, 

(geanonimiseerd)



ZwarteBij.com 

Bezoekadres: 

Postadres: 

  

https://zwartebij.com 

Spaar het milieu door deze e-mail en de bijlagen niet af te drukken 

Deze email s itsluitend bestemd voor de geadresseerde en kan vertrouwelijke informatie bevatten. 

Gebruik van de inhoud daarvan door anderen dan de geadresseerde is onrechtmatig. 

Mocht deze email niet voor u bestemd zijn, wilt u deze dan vernietigen en ons op de hoogte stellen? 

Openbaarmaking, vermenigvuldiging en verspreiding is niet toegestaan. 

ZwarteBij.com staat niet in voor de juiste en volledige overbrenging van de inhoud van een verzonden email, noch 

de tijdige ontvangst daarvan. 

This email is solely meant for the addressee and could contain confidential information. Any use of the content in 

this message by third parties is therefore not permitted. If this email is not intended for you to read, we politely ask 

vou to delete this message and inform us on this matter. 

Additionally, publishing this message as well as duplicating and spreading this content is not allowed. 

ZwarteBij.com is not responsible for the correct, complete and timely arrive of the sent emails and its contents. 

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)

(geanonimiseerd)




